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Pracovní skupina Venkov RSK  Jihočeského kraje, 

jednání pracovní skupiny v termínu 14. 6. 2021 v Chelčicích, v prostorách 
Chelčického domova sv. Linharta 

Host jednání: náměstkyně hejtmana pro sociální oblast, vědu a výzkum a IT 
doc. Ing. Lucie Kozlová, Ph.D. 

Program jednání: 

1) Sociální služby a jejich budoucí rozvoj ve venkovských oblastech 
2) Střední článek 
3) Modernizační fond 
4) ITI 
5) Různé 

 

Zápis z jednání: 

Úvod, ověření účasti a usnášeníschopnosti jednání PS, vyhodnocení stavu plnění 

usnesení z předchozího jednání PS 

Předsedkyně PS Venkov pí. Krejčíčková přivítala účastníky jednání a poděkovala za 

hojnou účast na jednání. 

Úvodem proběhla krátká rekapitulace plnění usnesení z předchozího jednání PS, 

také ve vazbě na aktuální body jednání, konkrétně se jedná o tato dotčená usnesení:  

Usnesení PS-V 2021/06: PS Venkov doporučuje všem svým členům intervenovat 
prostřednictvím svých zastřešujících organizací i individuálně ve prospěch 
maximalizace objemu alokací SF a SZP prostřednictvím integrovaného nástroje 
CLLD. Dle informací p. Nováka a p. Havla bylo na jednání Senátu parlamentu ČR 
v rámci 12. Schůze, konané dne 10.6.2021 přijato usnesení Senátu č. 231 
k financování místních akčních skupin v novém programovém období, v tomto změní:  

Senát připomíná, že Ústava ČR (Čl.8) zaručuje samosprávu územních 
samosprávných celků, což dosvědčují výsledky práce Místních akčních skupin 
(MAS), které mimo jiné zajišťují udržitelnost života na venkově a brání nezdravé 
centralizaci; konstatuje, že MAS jsou velmi důležitými aktéry rozvoje venkovských 
oblastí v ČR, a proto je třeba zajistit dostatečný objem finančních prostředků 
plynoucích do území; vyzývá vládu ČR k naplnění finančních parametrů MAS 
následovně: IROP (řídící orgán MMR) 10%, OPZ+ (řídící orgán MPSV) 5%, OP ŽP 
(řídící orgán MŽP) 2%, OP TAK (řídící orgán MPO) 2,5%, a z programu Společná 
zemědělská politika (SZP, řídící orgán MZe) minimální podíl 10%, tak aby byl 
zachován příspěvek v území MAS minimálně 5 tis. Kč na obyvatele. 

Situace ohledně SF a SZP bude nadále monitorována a informace sdíleny v území. 
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Zápis k bodům dnešního jednání: 

Pí. Krejčíčková informovala přítomné o novém formátu managementu regionálního 

školství, které je testováno ze strany MŠMT, pilotní ověřování probíhá na Semilsku a 

Svitavsku na půdorysu původních okresů. Záměrem je, aby nová úřední struktura „ 

Střední článek“ převzala zatím nevyjasněný objem a typy kompetencí od škol a obcí 

jako zřizovatelů škol, formulovaným cílem je „ plošné zvýšení kvality vzdělávání a její 

sjednocení“; týmy v každém okrese tvoří 4 prac. úvazky.  

V rámci následné diskuze účastníci konstatovali, že již v současné době existuje 

rozsáhlá síť orgánů, organizací i systémových i individuálních projektů podporujících 

vedení škol, mj. krajský úřad, MAPy, systémový projekt SYPO, NPI ČR, ČŠI, SMO 

ČR, SMS ČR, jednotlivé MAS, pověřenci GDPR a další; v systému školství včetně 

mzdového ohodnocení vedení škol je dostatek finančních prostředků na to, aby bylo 

vedení agendy školských organizací prováděno kvalitně, především ve spolupráci se 

zřizovateli, odbornými podpůrnými organizacemi a kooperačními projekty typu MAP. 

Dle sdělení pí. Vopálkové probíhá ve spolupráci SMS ČR a TAČR operativní šetření 

rozsahu kompetencích zajišťovaných obcemi jako zřizovateli ve prospěch škol jako 

příspěvkových organizací, výzkumný úkol si klade za cíl identifikovat časovou a 

finančních náročnost těchto činností a argumentačně podpořit návrh přímé finanční 

podpory obcí za účelem standardizace a zkvalitnění těchto činností na úrovni obcí. 

Usnesení PS-V 2021/08: PS Venkov nedoporučuje vytváření centralizačních 

okresních struktur řízení školství, označovaných jako „ střední článek MŠMT“.  

K tématu Modernizační fond, resp. různým možnostem využitelnosti obnovitelných 
zdrojů v rámci komunitní energetiky avizoval p. Novák připravované exkurze do NÖ 
(AT), organizované KS NS MAS Jihočeského kraje v rámci přeshraniční spolupráce 
(FMP ATCZ), které budou navazovat na sérii osvětově-informačních akcí. V rámci 
diskuze členové PS konstatovali problémy s tím související, především nedostatek 
informací a znalostí a také chybějící legislativa. Obecně je vnímán fond jako řešení 
šité na míru velkým společnostem.  

V této souvislosti pí. Vopálková avizovala připravovanou exkurzi pro starosty a další 
místní aktéry do Zlínského kraje a kraje Vysočina, cílem akce je sdílení dobré praxe. 
Jedním ze záměrů exkurze je mj. získání bližších informací o fungování Energetické 
agentury Zlínského kraje (EAZK). Tato obecně prospěšná společnost je založena se 
záměrem napomoci rozvoji území kraje podporou zvyšování energetické účinnosti, 
efektivnosti a soběstačnosti našich měst a obcí a ve využívání lokálních zdrojů 
energie. jejím zakladatelem a jejím 100% vlastníkem je Zlínský kraj. Společnost je 
financovaná ze zdrojů kraje a projektů EU, které pro kraj, města a obce realizuje. 
Nezávislé energetické poradenství v oblastech plánování, výstavby nulových, 
pasivních a aktivních budov, modernizace budov, osvětlení, zdrojů tepla a elektřiny, 
vzduchotechniky, energetického managementu, trhu s plynem a elektřinou včetně 
informací o dotačních titulech na výše uvedené činnosti provádějí konzultanti EAZK 
všem subjektům na území Zlínského kraje bezplatně. Exkurze je plánována na 
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počátek října 2021. Organizátorem akce je MAS Rozkvět, z.s., účast bude nabídnuta 
členům PS venkov. 

Usnesení PS-V 2021/09: PS Venkov doporučuje zainteresovaným subjektům 
z venkovského regionu Jihočeského kraje aktivně se zapojit do osvětově-
informačních akcí zaměřených na příležitosti v oblasti komunitní energetiky a 
vzájemného sdílení praxe. 

K bodu ITI Českobudějovicko nejsou žádné nové informace. 

Po přestávce, kterou vyplnilo krátké pantomimické představení uživatelů sociálně 
terapeutických dílen Chelčického domova sv. Linharta „Pošli to dál“ a přivítání pí. 
Kozlové, náměstkyně hejtmana pro sociální oblast, vědu a výzkum a IT, pokračoval 
program jednání tématem Sociální služby a jejich budoucí rozvoj ve venkovských 
oblastech.  

Pí. Kozlová v rámci své prezentace mj. zmínila kompetenční nejasnosti v rámci 
přípravy přechodu na nové plánovací období a financování sociálních služeb (MPSV, 
MMR). Zde p. Iral připomněl obdobné administrativní potíže v tomto plánovacím 
období a poděkoval pí. Kozlové na její osobní konstruktivní přístup i vedení agendy 
na úrovni Kraje.  

Na úrovni kraje je schválena strategie KPSS 2020-2024, která se silně orientuje na 
rozvoj terénních sociálních služeb. U sociálních služeb, zařazených aktuálně do tzv. 
podmíněné sítě sociálních služeb Jihočeského kraje a financovaných OPZ, které 
osvědčily svou potřebnost, se počítá s přechodem do tzv. základní sítě, která je 
financovaná Krajem. V oblasti sociálního bydlení se kraj nebude angažovat, jedná se 
o záležitost obcí a MMR ČR; kraj se zaměří na start-upové byty pro chybějící 
profese.  

V rámci diskuze otevřena otázka lůžkových kapacit hospicové péče, kde je problém 
s dojížďkovou vzdáleností; obdobně kapacit domovů se zvláštním režimem, kde 
kapacity chybí. Pí. Kozlová deklarovala, že při zřizování zařízení tohoto typu není 
záměrem kraje „import uživatelů ze zahraničí“, jak to vidíme v jiných krajích, ale 
umístění obyvatel z Jižních Čech. V jednání je příprava centra neurodegenerativních 
onemocnění v Č.Budějovicích, s kapacitou cca 80 lůžek. Dále p. Havel otevřel 
diskuzi k otázce vstupu soukromých investorů; v této souvislosti pí. Kozlová přítomné 
zástupce obcí a měst upozornila na nutnost správně nastavit ze strany obce ve 
vztahu k investorovi podmínky pro nábor klientů, což má vliv i na kraj jako „plátce 
provozu“.  Jak uvedla pí. Kozlová, investoři již v přípravných fázích obvykle konzultují 
možnosti financování provozu Krajem již v přípravné fázi. Zde zmínil p. Iral informaci 
o připravovaném využití brownfields v Chelčicích soukromým investorem, proveden 
odkup ubytovny s rozsáhlým zázemím, podrobnosti zatím nejsou Kraji ani obci 
známy. Pro Kraj je zásadní adekvátní argumentace a zdokladování potřebnosti. 

Členové PS Venkov poděkovali pí. Kozlové za osobní účast na jednání a konkrétní 
informace, které účastníkům poskytla; pí. Kozlová současně nabídla všem možnost 
přímé spolupráce a potřebných konzultací.  
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Následně bylo jednání PS Venkov ukončeno, předsedkyně poděkovala všem za 
jejich nasazení při řešení společných problémů a dosavadní spolupráci. Další jednání 
PS Venkov proběhne napodzim, nevznikne-li operativně potřeba svolání, termín 
bude upřesněn. 

Zápis zpracovala: ing. Marta Krejčíčková 

 

 

 


